
Protokół nr 21/2016
posiedzenia Komisji Sfery Społecznej

Rady Miasta Luboń
z dnia 15 marca 2016 r.

Posiedzenie  rozpoczęło się o godz. 17 00, zakończyło o godz. 19 25

Obecność zgodnie z listą obecności [ zał. nr 1 ]

Przewodnicząca  KSS  sprawdziła  prawomocność  posiedzenia  (quorum)  i  zaproponowała

następujący porządek obrad:

1. Otwarcie połączonych Komisji Sfery Społecznej i Komisji Organizacyjno Prawnej;
2. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych i Narkomanii za 2015 r.
3. Sprawozdanie z działalności  Policji za rok 2015;
4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Luboniu za

2015 r.;
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2015;
6. Sprawozdanie z działalności OSP w Luboniu za rok 2015;
7. Wolne głosy i wnioski;
8. Przyjęcie protokołu nr 20.

Ad. 1

          Przybyłych na posiedzenie połączonych komisji: Sfery Społecznej i Organizacyjno –

Prawnej powitali przewodniczący p. Dorota Franek i Paweł Wolniewicz.

Ad. 2

         Sekretarz GKRPA p. Romualda Suchowiak omówiła sprawozdanie komisji za rok 2015. 

Radna Dorota Franek zapytała czy komisja zamierza kontynuować debatę o uzależnieniach?

Przewodniczący GKRPA wyraził opinię, że są to działania bardzo potrzebne i dobrze by było,

żeby  w  większym  zakresie  skorzystali  z  niej  także  rodzice  uczniów  (zaproszenie  trójek

klasowych). Poinformował również komisję, że tegoroczna debata odbędzie się 5 kwietnia. 

Przewodniczący zapowiedział  zorganizowanie szkoleń dla psychologów i pedagogów w celu

lepszego doboru programów profilaktycznych rekomendowanych przez PARP.

Radna Dorota Franek – czy komisja będzie kontynuować wyjazdy profilaktyczne  dla rodzin

osób uzależnionych od alkoholu?

Pełnomocnik Burmistrza p. Małgorzata Szajek odpowiedziała, że oczywiście jest taki wyjazd



planowany we wrześniu, natomiast są również w zaplanowane  wyjazdy kolonijne dla dzieci.

Przewodniczący  p.  Rafał  Marek  dodał,  że  trwają  również  prac  nad  półkoloniami  dla

gimnazjalistów,  które  koordynuje  p.  Michał  Szwacki  i  dyskutowane  będą  m.in.

z Młodzieżową Radą Miasta.

Radna Teresa Zygmanowska zapytała o dofinansowanie zakupu sprzętu dla Wojewódzkiego

Szpitala Neuropsychiatrycznego w Kościanie na  potrzeby związane z działalnością Oddziału

Leczenia uzależnień.

Pełnomocnik Burmistrza p. Małgorzata Szajek odpowiedziała, że w Kościanie przebywało 20

naszych mieszkańców i  utrzymanie dobrej  współpracy pomiędzy szpitalem i miastem jest

priorytetem i jednocześnie rekomendacją PARP. 

Radny Paweł Andrzejczak  zapytał o pkt. 2 – co oznacza zwiększenie dostępności pomocy

terapeutycznej  dla  osób  współuzależnionych  i  uzależnionych  od  alkoholu  oraz  ich

reintegracja?

Przewodniczący  Rafał  Marek   wskazał,  że  w  Luboniu  jest  poradnia  na  NFZ  na

ul. Kościuszki, dodatkowo są punkty prywatne. GKRPA finansuje także punkt konsultacyjny

w budynku dworca PKP, gdzie terapeuta w zeszłym roku prowadził 150 rozmów.

W głosowaniu opiniującym sprawozdanie wzięło udział  5 radnych KSS (nieobecny radny
Łukasz Budzyński):
za- 5 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0

Ad. 3

          Komendant Policji w Luboniu p. Rafał Przyjemski podziękował za wsparcie miasta

w  budowę  nowoczesnego  komisariatu.  Jednocześnie  zwrócił  się  do  radnych  o  podjęcie

działań w celu budowy parkingu w miejscu obecnego trawnika. Miejsca parkingowe są w tym

miejscu bardzo potrzebne. 

Radny Andrzej Okupniak zauważył,  że jest 7 rejonów i dzielnicowych, ale aż 3 osoby są

zastępowane przez innych. Czy dają sobie radę w okrojonym składzie?

Komendant   Rafał  Przyjemski,  stwierdził,  że  są  to  osoby  bardzo  kompetentne  i  nie  ma

większych problemów. Wcześniej  były 4 rejony i  1  dzielnicowy,  a  w zeszłym roku było

6  rejonów.  W  związku  ze  zwiększeniem  ilości  mieszkańców,  nastąpiła  reorganizacja

i  ponowny  podział.  Reorganizacja  związana  jest  także  z  przesunięciem  funkcjonariuszy

z  miasta  Poznań  do  powiatu.  Zwrócił  również  uwagę,  że  przez  ostatnich  5  lat  przybyło

9 nowych etatów. 

Nieobecność  dzielnicowych  związana  jest  z  urlopami  macierzyńskimi  i  zwolnieniami



lekarskimi. 

Radny Andrzej Okupniak zapytał jakie są obowiązki dzielnicowego?

Komendant   Rafał  Przyjemski  wymienił  m.in.  kontakt  ze  społeczeństwem,  tworzeniem

dokumentacji na prośbę sądu, czy pomoc prawna dla innych jednostek.

Radny Paweł Andrzejczak zapytał jak często dokonywane są kontrole drogowe?

Komendant  Rafał Przyjemski stwierdził,  że nie ma stałej  jednostki w mieście, a kontrole

wykonywane są wspólnie z policjantami ruchu drogowego 2 razy w miesiącu. Dodatkowo

drogówka przeprowadza takie kontrole samodzielnie nie zgłaszając tego .

Radny Paweł Wolniewicz – a co ze współpracą ze Strażą Miejską?

Komendant  Rafał Przyjemski zauważył, że współpraca przebiega bardzo dobrze. Wspomniał

między  innymi  o  wspólnych  działaniach  jak  np.  patrole  szkolne,  patrole  łączone  (w

miesiącach letnich), zabezpieczanie imprez miejskich.

Radny Paweł Wolniewicz – czy jest szansa na zatrudnienie nowych pracowników?

Wolnych wakatów pozostaje 2. W tym roku już 5 przybyło. 

Radna Teresa Zygmanowska zauważyła, że bardzo potrzebne i ważne są akcje dla seniorów

tak jak  podjęte  działania  w zakresie  ,,Bezpieczne  życie  seniorów’’.  Czy były w Luboniu

interwencje związane z przestępstwami na tzw. ,,wnuczka’’? 

Komendant   Rafał  Przyjemski  odpowiedział,  ze  na  szczęście  nie  i  jest  to  związane  m.in.

z  dobrą akcją  informacyjną prowadzoną także  przez instytucje  miejskie,  ale  i  współpracę

z bankami.

Radny Andrzej Okupniak zwrócił się z prośbą o patrole drogowe na ul. 11 listopada, gdzie

dość często dochodzi do złamania przepisów ograniczających prędkości. 

W głosowaniu opiniującym sprawozdanie wzięło udział  5 radnych KSS (nieobecny radny

Łukasz Budzyński):

za- 5 

przeciw – 0

wstrzymało się - 0

Ad. 4

          Dyrektor MOPS w Luboniu p. Jolanta Pieprzycka poprosiła o zadawanie pytań do

sprawozdania za rok 2015.

Radna  Dorota  Franek  –  czy  nadal  MOPS  będzie  współpracował  z  Bankiem  Żywności

i rozdawał produkty spożywcze?

Dyrektor MOPS – tak, umowę mamy podpisaną do końca kwietnia.



Radna Dorota Franek- czy zwiększyła się liczba klientów MOPS?

Dyrektor  MOPS –  liczba  spada.  Po  zwyżce  w  2012  roku  od  2013  obserwujemy spadek

klientów. Związane jest  to  m.  in.  z  projektami  unijnymi,  czy podpisywaniem kontraktów

z   klientami  bezrobotnymi.  Muszę  się  oni  stawiać  w  ośrodku  i  aktywnie  poszukiwać

zatrudnienia. Taka realizacja jest dla osób pracujących ,,na czarno’’ nie na rękę, stąd liczba

takich osób diametralnie się zmniejszyła.

Radny Michał Szwacki – ilu asystentów rodziny pracuje w Luboniu?

Dyrektor MOPS – jest jeden etat: ¾ etatu jeden pracownik i ¼ drugi.. W Luboniu zdarzają się

odmowy współpracy i nie ma potrzeby zatrudnienia kolejnej osoby.

Radna Teresa Zygmanowska – co ze środkami niewykorzystanymi?

Dyrektor  MOPS  –   w  pierwszej  kolejności  staramy  się  wykorzystać  pieniądze  państwa,

a  dopiero  później  sięgamy  po  pieniądze  miejskie.  Biorąc  pod  uwagę  współczynnik

wykorzystanych funduszy nie jest to duży procent, a pieniądze wracają d miasta.

Radny Andrzej Okupniak – co  z opłatami bankowymi?

Dyrektor MOPS- dzięki sugestii komisji zostały zmniejszone, ale rozmowy z innymi bankami

nadal trwają. 

W głosowaniu opiniującym sprawozdanie wzięło udział  5 radnych KSS (nieobecny radny

Łukasz Budzyński):

za- 5 

przeciw – 0

wstrzymało się - 0

Ad. 5

          Komendant Straży Miejskiej w Luboniu p. Paweł Depczyński omówił najważniejsze

kwestie sprawozdania za 2015 rok. Wymienił m.in. współpracę z policją np. patrole łączone,

szkolne, a także konwojowanie pieniędzy i patrole z pracownikami MOPS.

Radna  Teresa  Zygmanowska  podziękowała  za  zmianę  tel.  alarmowego,  który  jest  teraz

łatwiejszy do zapamiętania.

Co daje podpisane porozumienie z policją?

Komendant Straży Miejskiej, stwierdził że współpraca cały czas jest dobra, ale dodatkowo

strażnicy miejscy będą mogli brać udział w specjalistycznych szkoleniach.

Radny Paweł  Andrzejczak –czy jest  możliwość zmniejszenia etatów  w związku z utratę

części zadań związanych z fotoradarami?

Komendant  Straży Miejskiej  – w Poznaniu zatrudnia się dodatkowe 31 osób. W Luboniu



każdy ma swój rejon działania, więc pracy jest dużo. W tym roku stawiamy na profilaktykę

dotyczącą np. spalania śmieci w piecach domowych, czy większe wykorzystanie miasteczka

drogowego przy Gimnazjum nr 2, które jest w dyspozycji dyrektora placówki. 

W głosowaniu opiniującym sprawozdanie wzięło udział  5 radnych KSS (nieobecny radny

Łukasz Budzyński):

za- 5 

przeciw – 0

wstrzymało się - 0

Ad. 6

          Wiceprezes OSP Luboń p. Michał Kasperczak przedstawił najważniejsze elementy

sprawozdania za rok 2015. Wymienił najważniejsze zakupy sprzętu i zaangażowanie miasta w

modernizację sprzętu.

Radna Katarzyna Frąckowiak – już wcześniej apelowała o modernizację hydrantów w mieście

poprzez aktywną współpracę z AQUANET.

Wiceprezes OSP stwierdził, że po kontrolach są one sprawne.

Radny Paweł Wolniewicz – ilu jest ratowników medycznych?

Wiceprezes OSP – dwóch.

Radna Dorota Franek – jakie są potrzeby?

Wiceprezes  OSP  –  chciałbym  zorganizować  pion  szkoleniowy  ratownictwa,  do  czego

potrzebny jest  specjalistyczny sprzęt  szkoleniowy np.  fantomu.  Do  największych  potrzeb

należą mundury, gdzie koszty sięgają ponad 3 tys. zł.

Radna Dorota Franek – gdzie znajdują się miejsca z utrudnionym dojazdem?

Wiceprezes OSP – problemy są na ul Wschodniej, czy ulicy obok SP 2, gdzie nie można

dojechać ze względu na parkujące samochody. 

W głosowaniu opiniującym sprawozdanie wzięło udział  5 radnych KSS (nieobecny radny

Łukasz Budzyński):

za- 5 

przeciw – 0

wstrzymało się - 0

Ad. 7



Ad. 8

Przebieg głosowania nad protokołem nr 20/2016:

za- 5
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0

Załączniki:

1. Lista obecności Komisji Sfery Społecznej;
2. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych i Narkomanii za 2015 r.
3. Sprawozdanie z działalności  Policji za rok 2015;
4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Luboniu za

2015 r.;
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2015;
6. Sprawozdanie z działalności OSP w Luboniu za rok 2015;

       Sekretarz                                Przewodniczący

Michał Szwacki                                   Dorota Franek


